
واليبال نشسته معجزه زندگي من بود
مردي که تا ديروز کسي نمي شناختش حالا 
به واسطه واليبال به يک ستاره بي بدليل 
تبديل شده اس��ت. مي گويد آنقدر که در 
برزيل من را مي شناختند در شهرم من را 
نمي شناسند! مرتضي مهرزاد، ملي پوش 
تيم واليبال نشس��ته ايران که اين روزها 
بسيار مورد توجه رسانه ها قرار گرفته، مي گويد: »بازي هاي ريو اولين 
تجربه من در پارالمپيک بود. حدود هفت سال است که واليبال نشسته 
کار مي کنم. توجه و استقبال مردم و ورزشکاران ديگر در برزيل خيلي 
عجيب و ديدني بود. به نظرم آنقدر که در برزيل من را مي شناختند، 
در شهرم هنوز من را نمي شناسند! واليبال نشسته معجزه زندگي من 
بود و خوشحالم که توانستم در اين رشته توانمندي خودم را نشان 

دهم. به غير از ورزش به مطالعه هم علاقه دارم.«

حافظ بيت المال در تمام تيم هاي فوتبال باشيد 
واکنش بهرام افشارزاده قابل پيش بيني بود، پس از آنکه وزير ورزش در 
مصاحبه اي با يکي از رسانه ها سرپرست سابق آبي پوشان را به حيف و ميل 
کردن بيت المال متهم کرد، ديروز افش��ارزاده که ترجي��ح داده بود، در 
روزهاي بعد از برکناري اش از اس��تقلال روزه سکوت بگيرد، سکوتش را 
شکست و به وزير انگ پرسپوليسي بودن، زد و در موضع گيري قابل تأمل از 
قراردادهاي ميلياردي و هزينه 28 ميلياردي براي استقلال در طول فصل 
دفاع کرد! جدال لفظي وزير ورزش و سرپرس��ت سابق آبي پوشان حول 
محور بيت المال است و در نگاه اول بايد از گودرزي به خاطر حساسيتي که 
نسبت به قراردادهاي ميلياردي و ريخت و پاش از حساب بيت المال دارد، 
تقدير کرد، به هر حال در فوتبالي که اکث��ر تيم هاي آن از بودجه دولتي 
تغذيه مي کنند و افکار عمومي هم در سال هاي اخير با حساسيت فراوان 
خواهان قطع شدن دست فوتبالي ها از بيت المال شده اند، اينکه يک مدير 
به ريخت و پاش هاي بي حس��ابي که مديران فوتبالي از بيت المال انجام 

مي دهند، حساس است و از آن انتقاد مي کند، جاي اميدواري دارد.
با اين حال به نظر مي رسد نگاه وزير ورزش به سوءاستفاده هايي که از بيت المال 
در فوتبال مي شود، يک نگاه جامع نيس��ت و گودرزي در روزهايي که همه 
باشگاه ها از بودجه دولت استفاده مي کنند، تنها انتقاداتش را متوجه استقلال و 
بهرام افشارزاده کرده است. در اينکه استقلالي ها و در دوران مديريت افشارزاده 
با قراردادهاي ميلياردي و بدون ضابطه از بيت المال گشاده دستي کرده اند و به 
قول وزير بودجه هاي دولتي را حيف و ميل کرده اند، شکي نيست. به هر حال 
وقتي يک بازيکن سکونشين و ذخيره در ابتداي فصل جديد به جاي اينکه 
از رقم قراردادش کاسته شود، با او قرارداد يک ميليارد و 200 ميليوني بسته 
مي شود، جاي ترديدي باقي نمي ماند که بهرام افشارزاده و همکارانش در 
باشگاه استقلال بدون اينکه دغدغه و دلسوزي براي بذل و بخشش از حساب 
بيت المال داشته باشند، براي استقلال بازيکن گرفته اند، آن هم بدون اينکه 
حد و حدودي را براي قراردادها بازيکنان قائل باشند. با توجه به ارقامي که 
اعلام شده آنها 28 ميليارد براي فصل جديد هزينه کرده اند، اين در حالي است 
که گفته مي شود برخي از رقم قراردادهاي بازيکنان اين تيم واقعي نيست و 
رقم هايي که استقلالي ها دريافت مي کنند، خيلي بيشتر از رقمي است که در 
قرارداد ثبت شده است. به عنوان نمونه گفته مي شود بازيکني مانند بختيار 
رحماني در حالي يک ميليارد ثبت ش��ده که او بيش از يک ميليارد و 500 

ميليون از استقلال براي يک فصل دريافت خواهد کرد. 
با توجه به حاتم بخشي هاي افشارزاده در استقلال، هزينه آبي ها از جيب 
بيت المال از 28 ميليارد هم بالاتر خواهد رف��ت و بايد وي در اين زمينه 
پاسخگوي دستگاه هاي قضايي باش��د. نکته قابل تأمل و تأسف انگيز در 
بيانيه ديروز افشارزاده دفاع او از قراردادهاي بي حساب و کتاب و ميلياردي 
با بازيکنان استقلال از حساب بيت المال است. به نظر مي رسد وي از حيف 
و ميل هايي که در جمع آبي ها داش��ته، نه تنها نادم نيست، بلکه مدافع 
هزينه هاي ميلياردي نيز هست. با توجه به اين مسئله همان طور که وزير 
ورزش وعده داده اين گونه مديران بايد مورد پيگرد قانوني قرار بگيرند تا 
مس��ئولي در فوتبال به خودش اجازه ندهد از جيب بيت المال و بودجه 
عمومي کشور، قراردادهاي ميلياردي با فوتباليست ها ببندند، قراردادهايي 

که هيچ گونه منطقي پشت رقم آن وجود ندارد. 
البته وزير ورزش اگر اراده جدي براي جلوگيري از حيف و ميل بيت المال 
در فوتبال دارد، نبايد تنها نگاهش محدود به استقلال باشد و اکثر تيم هاي 
ليگ برتري که از بودجه دولت و عمومي کشور هم تغذيه مي کنند را هم 
مورد خطاب و پيگرد قرار دهد. بديهي است که ساده انگارانه خواهد بود که 
تصور شود تنها استقلال و بهرام افشارزاده در فصل نقل و انتقالات بيت المال 
را حيف و ميل کرده ان��د و به بازيکنان پرداخت هاي نجومي داش��ته اند. 
پرسپوليس و سپاهان، تراکتور و تيم هاي ديگري که از بودجه دولت هزينه 
مي کنند هم بايد هزينه کردهايش��ان با دقت مورد توجه وزارت ورزش و 
نهادهاي نظارتي و قضايي قرار بگيرد و با مديراني که مانند افشارزاده، پاسدار 
بيت المال نبوده اند و به وسيله فوتبال به آن دست درازي کرده اند، برخورد 
شود. بديهي است که مديراني مانند افشارزاده و تيم هايي مانند استقلال 
که از بودجه دولت ارتزاق مي کنند، در فوتبال ايران کم نيستند و محمود 
گودرزي براي نش��ان دادن صداقتش درباره حساسيت به حيف و ميل 
بيت المال، آنها را هم درکنار باشگاه استقلال و افشارزاده قرار دهد تا ثابت 

کند که انتقاداتش از سرپرست سابق استقلال، شخصي نبوده است.

 ايران با پيروزي بر پاراگوئه 
به نيمه نهايي جام جهاني فوتسال رفت

فوتسال ايران طلسم 24 ساله را شكست
طلس�م 24 س�اله شكس�ت و تيم مل�ي فوتس�ال ايران ب�ا غلبه 
برپاراگوئه، براي دومين ب�ار، به نيمه نهايي رقابت هاي جام جهاني 
فوتس�ال راه ياف�ت و در بين چه�ار تيم برت�ر دنيا ق�رار گرفت. 
بعد از شکست برزيل، انتظار مي رفت که شاگردان ناظم الشريعه، پاراگوئه 
را نيز از سد راه برداشته و به جمع چهار تيم برتر دنيا راه يابند. خصوصاً 
اينکه در بازي با برزيل، تيم ملي فوتسال ايران نه فقط به نتيجه دلخواه 
رسيده بود و شاهکاري فراموش نشدني را رقم زده و يک بازي جذاب و 
ديدني را هم به نمايش گذاشته بود و توانايي هاي فني و فردي فوتسال 
ايران را نيز به رخ کشيده و انتظارات را به واسطه همين نمايش ديدني بالا 
برده بود. انتظاري که بعد از بازي بامداد دوشنبه و ادامه روند تاريخ سازي 

فوتساليست هاي ايران در کلمبيا، ثابت شد که به جا بوده است. 
   طلسم شكست

تيم ملي فوتسال ايران در مرحله يک چهارم نهايي جام  جهاني فوتسال 
در کلمبيا بامداد يک ش��نبه به مصاف تيم ملي پاراگوئه رفت و در يک 
ديدار تماشايي با شکست چهار بر س��ه اين تيم به مرحله نيمه نهايي 
راه يافت و طلسم 24 ساله حضور در نيمه نهايي را شکست. آن هم در 
حالي که ابتدا از حريف عقب افتاده بود و بعد از آن نيز بازي تا ثانيه هاي 
پاياني سه بر س��ه مس��اوي بود، اما 22 ثانيه به پايان مس��ابقه بود که 
اسماعيل پور گل چهارم را به ثمر رساند تا تيم ملي ايران با شايستگي 
به مرحله نيمه نهايي صعود کند و حريف روسيه اي شود که با غلبه بر 

اسپانيا به جمع چهار تيم نهايي راه يافته است. 
   شانس بالاي صعود به مرحله نهايي

پس از برتري در ثانيه هاي پاياني مقابل پاراگوئه، سايت فيفا برد شاگردان 
ناظم الشريعه را پيروزي دراماتيک ايران در لحظه مرگبار توصيف کرد. 
شمس، سرمربي سابق تيم ملي فوتس��ال ايران نيز با تحسين اين برد، 
تأکيد کرد که ايران ش��انس حضور در مرحله نهايي را دارد: »در ديدار 
مقابل پاراگوئه يک بازي يک طرفه را ش��اهد بوديم و ايران مانند عقابي 
بود که روي موش تسلط داشت! تيم حريف خيلي ترسو بازي مي کرد 
و فقط تمام توان خود را روي ضدحملات گذاشته بود و دو بار هم روي 
همين حرکات موفق شد دروازه ايران را باز کند، ولي مالکيت بالاي توپ 
توسط ايران نشان دهنده برتري مطلق شاگردان ناظم الشريعه است، اما 
از همين امروز بايد به فکر روسيه و غلبه به اين تيم باشيم. شناخت خوبي 
از روس ها داريم و بازي هاي دوستانه زيادي با آنها داشته ايم. روسيه چند 
بازيکن برزيلي بسيار خوب دارد که چند سالي است براي اين تيم بازي 
مي کنند. روسيه تيم بسيار قدرتمندي است، ولي اميدوارم تيم خوب 
ناظم الشريعه از سد اين تيم هم مانند برزيل و پاراگوئه بگذرد و در کل 
شانس بالايي براي پيروزي ايران قائلم و فکر مي کنم مي توانيم اين تيم را 

هم شکست دهيم و به فينال برسيم.«
 وحيد شمسايي، کاپيتان سابق تيم ملي فوتسال ايران نيز معتقد است 
که بچه هاي تيم ملي فوتسال گل کاشتند و شايد ساليان سال چنين 
فرصتي پيدا نکنيم: »تيم ملي تاکنون تاريخ س��ازي ک��رده که اگر به 
فينال بازي ها نيز راه يابد، يک يادگاري از خود به جا خواهد گذاشت. 
البته بازي سختي پيش رو داريم، اما توانايي شکست اين تيم را داريم و 

پيروزي مقابل روسيه دور از دسترس نخواهد بود.«
   لياقت حضور در فينال را داريم

در حالي که بس��ياري از کارشناسان معتقد هس��تند تيم ملي فوتسال 
ايران با توجه به روندي که از بازي با برزيل در پيش گرفته است شانس 
بالايي براي راه يافتن به مرحله نهايي دارد، ناظم الشريعه سرمربي تيم 
ملي فوتسال هم تأکيد مي کند تيمي که در حال حاضر هدايت مي کند 
لياقت رفتن به فينال جام جهاني 20۱۶ کلمبيا را دارد: »پاراگوئه تيم 
چغري بود. روي ما هم بعد از بازي سنگين با برزيل فشار زيادي بود و باز 
هم مثل بازي هاي قبل روي اشتباهات فردي گل خورديم که اين مشکل 
هم به دليل نداشتن بازي تدارکاتي است، اما بازي به بازي بهتر مي شويم. 
تيم ما لياقت صعود به فينال را دارد اما نبايد فراموش کنيم که روسيه 
حريف سختي است. بله، شناخت خوبي از اين تيم داريم، اما روس ها که 
دو ماه پيش در فينال قهرماني اروپا با نتيجه هفت بر دو به اسپانيا باختند، 
در جام جهاني با نتيجه شش بر دو اين تيم را شکست دادند که اين نشان 
داد آنها توانسته اند بر نقاط ضعف خود غلبه کرده و حريف سرسخت تري 
نسبت به قبل باشند و کار سختي برابر آنها داريم، اما اميدواريم با شکست 

اين تيم به فينال راه يابيم، چراکه لياقت آن را داريم.«

مراسم گراميداشت 
شيوا نوروزي
   گزارش

شهداي زن ورزشكار 
ديروز برگزار ش�د. 
اولين يادواره ش��هداي زن ورزش��کار با همکاري 
وزارت ورزش و با همت بسيج ورزشکاران با حضور 
وزير ورزش، س��ردار نقدي، رئيس سازمان بسيج 
مستضعفين، سردار آذرنوش، رئيس سازمان بسيج 

ورزشکاران و خانواده هاي شهدا برگزار شد. 
پيش از اين سازمان بسيج ورزشکاران يادواره هاي 
شهداي ورزشکار و شهداي مدافع حرم را برگزار کرده 
بود و اين نخستين مراسمي بود که براي گراميداشت 

ياد شهداي زن ورزشکار در نظر گرفته شده بود. 
به تصوير کشيدن حماسه، ايثار، فداکاري و سجاياي 
اخلاقي شهيده هاي زن ورزش��کار از جمله اهداف 
اصلي اين يادواره بود. تاکنون ۱۷ شهيده ورزشکار 
شناسايي شده اند و سازمان بسيج ورزشکاران در نظر 
دارد تا بانک اطلاعاتي اين شهدا را هرچه زودتر تکميل 
کند. همچنين در اين مراسم از کتاب »پروانه ها« که 
به معرفي هشت شهيده ورزشکار و زندگينامه آنها 
پرداخته، رونمايي ش��د. تجليل از خانواده شهداي 

ورزشکار از ديگر برنامه هاي اين مراسم بود. 
   زنان ايراني الگوي جهان

رئيس سازمان بسيج مستضعفين در اين مراسم زنان 
ايراني را الگوي متفاوتي براي زنان دنيا ناميد. سردار 
نقدي به الگو گرفتن بانوان کش��ورمان از حضرت 
فاطمه زهرا)س( اش��اره کرد: »امروز جامعه زنان 
ايراني با الگوي گيري از حضرت زهرا)س( و حضرت 
زينب)س( با عمل و حج��اب خود ثابت کردند که 
روش هاي شرقي و غربي در برخورد با زنان شکست 
خورده اس��ت و تنها منبع حيات بخش زنان عالم، 
اسلام است که مسير درست را به آنها نشان مي دهد 

و مانع هرگونه کج روي و گمراهي است.« 
سردار نقدي در ادامه شهداي زن را ستارگان ايران 
خواند: »زنان مس��لمان ايران نشان دادند که هر جا 
حضور آنان لازم بوده است در عين حفظ حيا و عفت 
خويش در آن صحنه حاضر بودند، اگر در عرصه علم 
بوده است زنان مسلمان ما قله هاي آن را فتح کرده اند، 
اگر در عرص��ه ورزش بوده، س��کوهاي افتخار آن را 
تصاحب کرده اند و اگر عرصه جهاد و خدمت رساني 
بوده است، چون ستاره اي درخشيده اند. شهيد نسرين 

افضل يکي از شهدايي است که براي خدمت رساني 
به مردم از ش��هر خ��ود هجرت کرد و ب��ا حضور در 
منطقه ناامن مهاباد در اواي��ل انقلاب جان خويش 
را فداي اس��لام کرد. عملکرد اين شهدا گوياي اين 
اس��ت که زن ايراني مي تواند پيش��تاز عرصه هاي 
اجتماعي باشد و در عين حال حجاب و عفت خويش 
را در بالاترين حد حفظ کند.« حضور کيميا عليزاده، 
اولين بانوي مدال آور ايران در المپيک در مراس��م 
سبب شد تا رئيس سازمان بس��يج اشاره اي هم به 
افتخارآفريني هاي زنان ايراني در عرصه ورزش داشته 
باشد: »امروز خوشبختانه دختران هوشمند و با اخلاق 
ما در صحنه هاي مختلف، قهرماني هايي مي آفرينند 

که به عنوان الگوي زنان مسلمان مطرح هستند.«
   تكريم شهدا تكريم خودمان است

وزير ورزش و جوانان در اولين يادواره ش��هداي زن 
ورزشکار بر يادآوري استقامت و از خودگذشتگي شهدا 
تأکيد کرد. محمود گودرزي ضمن تقدير از برگزاري 
اين مراسم اظهار داشت: »هشت سال دفاع از حيثيت، 
دين، تماميت ارضي، اس��تقلال، آزادي و حاکميت 
قرآن را داش��ته ايم. برگزاري چني��ن يادواره هايي 

مي تواند بر وضعيت اخلاقي و فرهنگي ورزش کشور 
تأثير مستقيم داشته باشد و شرايط فعلي را دستخوش 
تحولاتي به مراتب مثبت تر کند. پاسداشت شهداي 
ورزش��کار مي تواند به ما در جهت حفظ ارزش هاي 
اسلامي و دس��تيابي به پيشرفت هاي هرچه بيشتر 
کمک کند. بي ش��ک توجه به مقام ش��هدا و تأسي 
گرفتن از سجاياي آنها مي تواند جامعه را به سعادت 
برساند. پس از برگزاري کنگره 5 هزار شهيد ورزشکار 
طي نشستي در محضر مقام معظم رهبري بوديم. در 
اين نشست ايشان برگزاري کنگره مورد نظر را بسيار 
مورد توجه قرار دادند و بر تداوم چنين حرکت هايي 
تأکيد داش��تند.« دکتر گودرزي به تأثير برگزاري 
کنگره هاي بزرگداشت شهدا اشاره کرد: »بايد بگويم 
جامعه بانوان ما، جامعه ارزش مداري است که به دنبال 
حفظ و صيانت از بسياري موارد ارزشي است. اين گونه 
يادواره ها نيز مي تواند اثراتي فوق العاده بر جامعه بانوان 
داشته باشد. در رويدادهايي مثل المپيک و پارالمپيک، 
بانوان ما معرف ارزش هاي ديني و اسلامي ما بودند و 
اين در صحبت هايي بزرگاني همچون مقام معظم 
رهبري کاملًا مشهود بود. توانمندي هاي خوبي در 
ورزش بانوان داريم که بايد به عرصه ظهور برسد تا دنيا 
بداند با وجود تبليغات منفي در فرهنگ ما و ورزش ما 
بانوان چه جايگاهي دارند. بي شک توجه به اهداف و 
آرمان هايي که شهداي ورزشکار ما داشتند، مي تواند 
چراغ راه تک تک ما باشد به خصوص براي بانوان که 

بيشتر در معرض برخي موارد قرار دارند. «
   به ديدگاه شهدا نزديک شويد

رباب شهريان از ورزشکاران خواست تا براي موفقيت 
بيشتر در عرصه قهرماني خودش��ان را به ديدگاه و 
اهداف شهدا نزديک کنند. معاون امور بانوان وزارت 
ورزش و جوانان پيگيري فعاليت هاي فرهنگي را يکي 
از سياس��ت هاي ورزش بانوان عنوان کرد: »يادواره 
شهداي زن ورزشکار با همکاري بسيج ورزشکاران 
برگزار شد. هدف از برگزاري اين يادواره معرفي بيشتر 
ورزشکاران شهيده زن به منظور آشنا شدن با ويژگي ها 
و سجاياي اخلاقي آنها است. مي توان با کمک گرفتن 
از شهداي ورزشکار و پيروي از ويژگي هاي اخلاقي آنها 
گام هاي بزرگ تر و مؤثري در ورزش برداشت. در واقع 
اين طور بايد گفت که اين گونه کنگره ها و يادواره ها 
به نوعي روي ورزش قهرماني هم تأثيرگذار است. به 
هر حال شهداي ورزشکار هر يک آرمان ها و اهدافي 
داشتند که ورزشکاران امروز ما بايد خود را به ديدگاه و 
اخلاق آنها نزديک کنند، در اين صورت قطعاً موفق تر 
خواهند بود. ۱۷ شهيده زن ورزشکار تاکنون شناسايي 
شده اند و اين شهدا مي توانند شايسته ترين الگو براي 

ورزشکاران ما باشند.«
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مديون شهدا هستيم
مس��ائل اخلاق��ي در زندگ��ي و همچنين 
ورزش بسيار مهم اس��ت و از اهميت بالاي 
اخلاق مداري در ورزش همين بس که در هر 
ديداري که با رهبري داريم،  ايشان قبل از آنکه 
هرگونه پرسش و پاسخي با ما در خصوص 
ورزش و قهرماني ه��ا و مدال آوري هايمان 
داشته باشند، در خصوص مقوله اخلاقيات 
و فرهنگ صحبت مي کنن��د. يک قهرمان 
تا مدتي در ذهن م��ردم مي ماند اما اگر اين 
قهرمان، يک پهلوان هم باشد که به مسائل اخلاقي اهميت مي دهد، مي تواند 
براي هميشه ملکه ذهن مردم باش��د و مورد احترام آنها قرار گيرد درست 
مثل پهلوان تختي. اما تصورش را بکنيد يک ورزشکار بهترين عنوان هاي 
قهرماني را هم کسب کند، اما اگر از اخلاق مداري به دور باشد مطمئن باشيد 
که جايي در بين مردم ندارد و اگر هم داش��ته باشد خيلي کوتاه و مقطعي 
است. در مقوله اخلاق، شهدا بهترين الگو براي ورزشکاران و جامعه هستند. 
شهدا باعث افتخار جامعه ورزش هستند و جايگاهي که شهدا دارند،  بسيار 
والاتر از سکوهاي قهرماني و کسب مدال هاي افتخار است که با هيچ عنوان 
و قهرماني و مدالي نمي توان آن را قياس کرد. آنها راه را به ما نشان مي دهند 
و کافي است شهدا را الگويمان قرار دهيم، آن وقت مي توانيم مطمئن باشيم 
به بيراهه نمي رويم و به بهترين شکل ممکن به موفقيت دست پيدا مي کنيم. 
ما به شهدا مديون هستيم، مديونيم به آنهايي که جانشان را هديه دادند تا 
امثال الهه احمدي بتوانند به راحتي تير انداخته و ورزش کنند. با فکر کردن 
به اين مسئله و ديني که به گردن ما دارند، بسياري از مشکلات حل مي شود 
و بسياري از گام هاي اشتباهي که ممکن است برداريم،  از راه و ذهنمان پاك 
مي شود. شهدا گنجينه هاي گرانبهايي هستند که هرگز فراموش نخواهند 
شد، اما ما وظيفه داريم مردم و نسل امروز را با شهداي ورزشکار آشنا کنيم. 
بايد فرهنگ ايثار را نشان دهيم، فرهنگ آنهايي را که حرف نزدند بلکه عمل 
کردند و تن به ذلت ندادند تا من و شما امروز آس��وده خاطر روزهايمان را 
سپري کنيم. آنها وظيفه خود را انجام دادند و خيلي بيشتر از وظيفه شان را 

انجام دادند و امروز  نوبت ماست که به وظايف خود عمل کنيم. 
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  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

نگاه تبعيض آميز به پارالمپيكي ها  تغيير كند
هرچند تيم ملي وزنه ب��رداري پارالمپيک 
نتايج درخشاني را کسب کرد، اما بي شک اگر 
ناداوري ها در ريو اتفاق نمي افتاد، ملي پوشاني 
بودند که بتوانند مدال پارالمپيک را بر سينه 
بيندازند يکي از اين افراد سامان رضي است. 
وزنه بردار پارالمپيکي گيلان که اگر داوران 
وزنه سومش را خطا نمي گرفتند، حداقل صاحب مدال برنز مي شد. او با 
انتقاد از استقبال کم مسئولان و مردم از ورزشکاران پارالمپيک گفت: 
»اميدواريم از اين به بعد نگاه  هاي تبعيض آميز به ورزش پارالمپيک تغيير 
کند. متأسفانه بين ورزش افراد سالم و جانبازان و معلولان فاصله زيادي 
وجود دارد، در مسابقات اگر داوران در وزنه سوم خطا نمي گرفتند، سوم 
مي شدم اما متأسفانه داوران سليقه اي برخورد کرده و وزنه اي که طبق 

نظر کارشناسان خطا نبود را خطا گرفتند و در نهايت چهارم شدم.«

سعيد احمديان

ايرادي به انتخابات تيراندازي وارد نيست
پس از اظهارات وزي��ر ورزش مبني بر باطل 
بودن انتخابات يکي از فدراسيون هاي ورزشي، 
ديروز خبري منتشر ش��د که ديوان عدالت 
اداري کشور انتخابات فدراسيون تيراندازي 
را ابطال کرده اس��ت. اولي��ن واکنش به اين 
مسئله را رئيس فدراسيون تيراندازي نشان 
داد. ديروز سيدمهدي هاشمي در خصوص رأي ديوان عدالت اداري گفت: 
»نمي دانم چه دست هايي پشت پرده است که مي خواهد در کشور چالش 
ايجاد کند در حال حاضر که فدراسيون هاي جهاني روي دخالت دولت در 
امور فدراسيون هاي ورزشي ايران دست گذاشته اند، طرح اين موضوعات 
خودزني است. اين فضاسازي ها آب به آسياب دشمن ريختن است. ايرادات 
مطرح شده در مورد فدراسيون تيراندازي وارد نيست و اگر موضوعي وجود 

دارد وزارت ورزش يا بايد پاسخ دهد يا در مورد آن اقدام کند.«

توصيه هاي كيمياي تكواندو به دانش آموزان
کيمياي عليزاده، نخستين بانوي مدال آور بازي هاي المپيک ريو 20۱۶ 
با حضور در منطقه خاك سفيد مدارس دخترانه آموزشگاه ملت را افتتاح 
کرد و زنگ مدرسه ابتدايي اين آموزشگاه را به صدا درآورد. عليزاده  در 
اين مراس��م خطاب به دانش آموزان گفت: »براي روزهاي خوب تلاش 
کنيد. ش��ما مي توانيد کارهاي بزرگ��ي در زندگي انج��ام دهيد. براي 
نخستين بار که در مس��ابقات مبارزه کردم، شکست خوردم پس از آن 
در رقابت هاي جهاني شرکت کرده و شکست خوردم شايد آن زمان فکر 
مي کردم نتوانم آدم موفقي شوم، اما تلاش کردم و به موفقيت رسيدم. 

شما با خودباوري مي توانيد به موفقيت هاي بزرگي دست يابيد.«

الهه احمدي

ملي پوش تيراندازي 

نوجوانان فوتبال جهاني شدند
تيم ملي فوتبال نوجوانان ايران با پيروزي مقابل ويتنام ضمن صعود به مرحله 
نيمه نهايي رقابت هاي قهرماني نوجوانان آسيا مجوز حضور در جام جهاني 20۱۷ 
را به دست آورد. تيم ملي نوجوانان ديروز توانست در يک بازي پرگل با نتيجه 
پنج بر صفر ويتنام را شکست دهد. با اين پيروزي تيم ملي ايران پس از چهار سال 
مجوز حضور در جام جهاني هند را به دست آورد. نوجوانان ايران روز پنج شنبه در 

مرحله نيمه نهايي با يکي از دو تيم عمان يا کره شمالي رودررو خواهند شد. 
------------------------------------------------------------

قدرداني مجلس از المپيكي ها و پارالمپيكي ها
۱58 نماينده مجلس شوراي اس��لامي در نامه اي از زحمات ورزشکاران 
و مربيان حاضر در بازي هاي ريو و نيز برنامه ريزي خ��وب وزارت ورزش و 
جوانان، کميته ملي المپيک و پارالمپيک و فدراسيون هاي ورزشي قدرداني 
کردند. نمايندگان مردم در مجلس شوراي اسلامي، همچنين ضمن ابراز 
تأسف از درگذشت بهمن گلبارنژاد، جانباز سرافراز کشورمان، از مقام معظم 
رهبري که با پيام هاي دلگرم کننده شان مشوق و پشتيبان معنوي فرزندان 

اين مرز و بوم در ميادين ورزشي هستند، قدرداني کرده اند. 
------------------------------------------------------------

قشقايي شيراز - پرسپوليس؛ 9 مهر در جام حذفي
کميته مسابقات سازمان ليگ فوتبال ايران اعلام کرد:  ديدار پرسپوليس 
برابر قشقايي شيراز در جام حذفي روز جمعه ۹ مهرماه برگزار مي شود. کميته 
مسابقات سازمان ليگ اعلام کرد که ديدار دو تيم پرسپوليس و قشقايي 
شيراز در مرحله سوم جام حذفي از ساعت ۱5 روز جمعه ۹ مهرماه ۹5 در 

ورزشگاه حافظيه شيراز برگزار خواهد شد. 

دنيا حيدري

اولين يادواره شهداي زن ورزشكار برگزار شد 

روايت »پروانه ها« از زندگي بانوان  ورزشكارآسماني

مجمع عمومي فدراس��يون جودو صبح ديروز به منظور انتخاب 
رئيس جديد اين فدراس��يون در آکادمي ملي المپيک به رياست 
نصرالله سجادي برگزار ش��د و در پايان محمد درخشان، رئيس 
سال هاي نه چندان دور اين فدراس��يون با کسب 2۱ رأي پس از 
چند سال دوباره سکان مديريت اين رشته رزمي پرحاشيه و افت 
کرده را برعهده گرفت. رئيس جديد فدراسيون جودو پس از انجام 

انتخابات و پيروزي در آن گفت: »بايد حواش��ي را کنترل کنيم. 
البته نه اينکه هر کس��ي حرفي زد تلاش کنيم گردن او را بزنيم، 
بلکه بايد قدم به قدم جلو رفته و با مديريت درست حواشي را در 
کنترل خود درآورده، من براي همه چي��ز برنامه دارم. وظيفه ما 
اين است که از همه دوستان دعوت به همکاري کنيم. البته حضور 

آنها بستگي به نظر خودشان دارد.« 

اميدوارم همه به كاراته كمك كنند
شهرام هروي، سرمربي تيم ملي کاراته گفت: »اميدوارم در فرصت باقي 
مانده تا شروع رقابت هاي جهاني تمامي اهالي کاراته از جمله پيشکسوتان 
و صاحب نظران به ما کمک کنند تا بهترين نتيجه را بگيريم. ما يک ماه 
ديگر فرصت داريم و تلاش��مان اين است که بتوانيم بهترين تدارك را 

داشته باشيم تا نفرات با آمادگي ايده آل به اتريش اعزام شوند.«

تايلند حريف امروز مردان واليبال
مرحله يک چهارم نهايي مس��ابقات واليبال جام کنفدراس��يون 
آسيا از صبح امروز در تايلند آغاز مي شود و تيم ملي ب واليبال 
ايران که به عنوان صدرنش��ين گروه دوم اين رقابت ها با قدرت 
گام به اين مرحله گذاشته است، از ساعت ۱4:30 به وقت تهران 

رودرروي تايلند قرار مي گيرد.

درخشان رئيس جديد جودو: براي همه چيز برنامه دارم

مربيان بزرگ خارجي را مي آوريم
محمود گ��ودرزي وزي��ر ورزش و جوانان گف��ت: »مربياني نظير 
دتمار کرامر، ورشنين وولاسکو مي توانند تحولات خوبي در ورزش 
کشور به وجود آورند و مربيان داخلي با بهره گيري از آنها توانمندي 
خود را بالا ببرند. ما اين آمادگي را داريم که با حمايت از فدراسيون ها 

زمينه حضور مربيان بزرگ را در ايران فراهم کنيم.«

گودرزي وكيل مدافع پرسپوليس است

آقاي وزير همه حقايق را بازگو كن
فريدون حسن

   حاشيه

درست يک روز پس از انتقادهاي بي سابقه محمود گودرزي، وزير ورزش از مديرعامل سابق استقلال و مديريت 
او بر اين تيم، بهرام افشارزاده در مقام پاسخ برآمد و با جمله اي تند و غيرمنتظره عليه وزير موضع گيري کرد و از او 
به عنوان وکيل مدافع پرسپوليس نام برد. در شرايطي که با گذشت هفت هفته از رقابت هاي ليگ برتر استقلال 

با مديريت جديد و کادر فني تازه هنوز نتوانسته اوضاع خود را در مسابقات سروسامان دهد و در 
پايين جدول رده بندي قرار دارد، جنگ و جدال لفظي بين وزير ورزش و مديرعامل سابق اين تيم 
در خصوص ميزان و نحوه قراردادهاي بازيکنان اين تيم و صرف هزينه از بيت المال سروصداي 

زيادي به راه انداخته که بي ترديد ادامه آن تنها و تنها به ضرر اس��تقلال تمام خواهد شد. 
افشارزاده، مديرعامل سابق استقلال در پاسخ به حرف هاي گودرزي مستقيماً با به 

ميان آوردن نام پرسپوليس، بازيکنان و قراردادهاي اين تيم عملاً اذهان عمومي را به 
سمتي برد تا ثابت کند گودرزي، پرسپوليسي است. افشارزاده با بيان کردن ارقام 
قراردادهاي برخي از بازيکنان پرسپوليس و مجموع هزينه کردهاي اين تيم در 
فصل نقل و انتقالات فقط در مقام مقايسه برآمد و پاسخي به اتهام هايي که به او 
زده شده بود، نداد. مديرعامل سابق استقلال البته از برخي زد و بندها و وام هاي 

چندده ميليوني در وزارت ورزش هم به صورت سربسته صحبت کرد، حرف هايي که البته بيشتر جنبه تهديد داشت 
تا پاسخگويي در قبال خرج هايي که براي استقلال شده است. مرد کهنه کار ورزش ايران بعد از پاسخ طويل و بلند 
و بالاي خود به وزير ورزش در حالي که عنوان کرد قصد حرف زدن نداشته است، گفت: »چون وزير به مقايسه 
استقلال و پرسپوليس پرداختند مجبور به بيان واقعيت ها شدم! ولي حقيقت اين است که طاهري 
براي پرسپوليس زحمت کشيده و ارقام دريافتي حق تک تک بازيکنان پرسپوليس است و جوانان 
اين تيم لياقت دريافت بهترين ها را دارند، درست مثل استقلال. صحبت من اين است که آقاي وزير 
همه واقعيت را مطرح کنند، همانطور که در خصوص استقلال صحبت و موضع گيري مي کنند در 
خصوص پرسپوليس هم حساس باشند. چنين رويه اي سبب مأيوس شدن هواداران استقلال 
مي شود که درست نيست. نبايد اين شائبه ايجاد شود که بازيکنان و مربيان استقلال 
شايستگي اين قراردادها را ندارند.« ليگ تعطيل است، اما استقلال با حال و روز نه 
چندان مناسب آبستن اتفاقات زيادي است، بايد ديد جنگ و جدال هاي لفظي 
بين بزرگان ورزش و دخالت هاي ريز و درشت در کار آبي ها چه سرانجامي براي 

يک از پرهوادارترين تيم هاي تاريخ فوتبال ايران به همراه خواهد داشت.


